
 
Protokół z posiedzenia  

Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych w dniu 30 września 2024 r. 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej, ul. Lilpopa 18 

 
Program posiedzenia: 
I. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
II. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
IV. Wnioski Komisji do budżetu miasta na 2025 rok – propozycje. 
V. Potrzeby i wyzwania edukacyjno-dydaktyczne w bieżącym roku szkolnym.  
VI. Sprawy różne. 
VII.  Zamknięcie posiedzenia. 

 
Obecni członkowie Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznej (KKOSS): 
- Anna Olejniczak-Siara – Przewodnicząca, 
- Agata Brzozowska-Kempf, 
- Jacek Matłacz, 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
- Ewa Wolska. 
Nieobecna Katarzyna Majewska-Lutyk. 
 
W posiedzeniu udział wzięli także: 
- Burmistrz Miasta Magdalena Eckhoff, 
- kierownicy jednostek organizacyjnych miasta – Dyrektor Szkoły Podstawowej Agnieszka Hein, 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych (CUW) Mariola Stecko, Dyrektor Centrum Kultury i Inicjatyw 
Obywatelskich (CKiIO) Mariusz Płoszaj-Mazurek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej (MBP) 
Dorota Skotnicka, Dyrektor Przedszkola Miejskiego Dorota Staszewska, Kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej (OPS) Edyta Żaczkiewicz,  
- mieszkańcy. 
 
I. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum 
 
O godzinie 18.30 Przewodnicząca KKOSS A. Olejniczak-Siara otworzyła posiedzenie Komisji, 
stwierdziła kworum (obecnych 5 z 6 członków KKOSS – j.w.) i przekazała informacje o ochronie 
danych osobowych. 
 
II. Przedstawienie porządku posiedzenia 
 

Przewodnicząca KKOSS przedstawiła porządek posiedzenia (j.w.). Poprosiła o wprowadzenie 
zmian w porządku obrad – zamiana kolejności punktów IV i V. Wyjaśniła, że wnioski Komisji do 
budżetu będą pochodną dyskusji nt. potrzeb szkoły. Wniosek został poddany pod głosowanie – 
zmianę porządku obrad przyjęto jednogłośnie. 
Program posiedzenia po zmianach: 

I. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
II. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 



IV. Potrzeby i wyzwania edukacyjno-dydaktyczne w bieżącym roku szkolnym.  
V. Wnioski Komisji do budżetu miasta na 2025 rok – propozycje. 
VI. Sprawy różne. 
VII. Zamknięcie posiedzenia. 

 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji 
 
Przewodnicząca KKOSS poddała pod głosowanie projekt protokołu z posiedzenia Komisji w dniu  
28 sierpnia 2024 r. (wspólne posiedzenie z Komisją Gospodarki i Ładu Przestrzennego). 
KKOSS przyjęła protokół jednogłośnie (5 głosów za). 
 
IV. Potrzeby i wyzwania edukacyjno-dydaktyczne w bieżącym roku szkolnym.  

 
Przewodnicząca KKOSS poprosiła Dyrektor Szkoły A. Hein o przedstawienie potrzeb szkoły w 
kontekście wniosków do budżetu miasta na przyszły rok. 
Dyrektor Szkoły A. Hein powiedziała to wyjątkowy rok dla szkoły z wielu powodów: 
● W szkole systematycznie wzrasta liczba godzin lekcji matematyki. W 2019 r. wprowadzono 

godzinę matematyki w nauczaniu wczesnoszkolnym (klasy 1-3) - dzieci uczone są matematyki 
poprzez gry matematyczne. Trzy lata temu zwiększono liczbę godzin matematyki z czterech 
do pięciu w klasach 6-8. W tym roku szkolnym, jako czwarta szkoła w Polsce, postanowiono 
wprowadzić kolejne zmiany – dzieci z klas 4-6 mają lekcje matematyki prowadzone nie w 
podziale na klasy, lecz w podziale na maks. 18-osobowe grupy wytypowane wg dydaktyki 
nauczania. Dzieci zadowolone są z tej zmiany. Zatrudniono także dodatkowego matematyka. 
Nowy system będzie oceniany, czy przekłada się na wyniki dzieci.  

● W szkole otworzono kolejny oddział dwujęzyczny. Jest bardzo duże zainteresowanie tą formą 
nauki, także wśród dzieci spoza Podkowy. Zatrudniono nowego nauczyciela języka 
angielskiego.  

● Jest mniej problemów z nauczaniem dzieci cudzoziemskich. W tym roku jest 3 dzieci z 
Ośrodka na Dębaku i około 20 dzieci ukraińskich (kiedyś było ponad 60). Rok zaczął się 
spokojnie, wszystko idzie dobrze. 

● W odpowiedzi na wnioski Rady Rodziców Pani Burmistrz zaproponowała, aby drugi język 
obcy w przyszłym roku wszedł od 4 klasy. Pani Dyrektor proponuje, aby był to język francuski 
(teraz - oprócz angielskiego - jest hiszpański i niemiecki). Warunkiem jest zatrudnienie 
nauczyciela i to byłoby kosztem tej zmiany. Nie byłyby to duży koszt – na początek 2 godziny 
w 4 klasach, jedna grupa w roczniku (do 14 uczniów). W kolejnych latach koszty by rosły 
(dochodziłby kolejne grupy rocznikowe). Trudno będzie jednak znaleźć nauczyciela na tak 
małą część etatu. 
Przewodniczący Rady Rodziców potwierdził, że jest duże zainteresowanie językiem 
francuskim (w zastępstwie za j. niemiecki). 

● Ważna jest też infrastruktura. Na obszary takie jak remonty, dydaktyka i wyposażenie szkoła 
otrzymuje bardzo małe środki. Pani Dyrektor poprosiła, aby w przyszłym roku na remonty 
zostało przeznaczone co najmniej 100 tys. zł. Od 2013 r. szkoła nie przeszła żadnego dużego 
remontu. Klasy trzeba odświeżyć. Nie jest też dobrze z materiałami i wyposażeniem. Ławki 
się zużywają. Koszt zakupu ławek do jednaj sali to ok. 20 tys. zł. Na materiały i wyposażenie 
na rok budżetowy 2024 szkoła miała jedynie 20 tys. zł, a na materiały dydaktyczne 5 tys. zł.  
Udało się jednak dokonać przesunięć - na materiały udało się zgromadzić 50 tys. zł (wydano 
już 40 tys. zł), a na środki dydaktyczne 20 tys. zł (uzupełniono np. księgozbiór w bibliotece).  
Przewodniczący Rady Rodziców dodał, że do kwoty podanej przez Panią Dyrektor prawie 5 
tys. zł na środki dydaktyczne (ćwiczenia) przeznaczyła Rada Rodziców. 



● Dzięki Pani Burmistrz i Radzie Rodziców rozpoczęto budowę Leśnej Klasy.  
● Szkoła przygotowuje się do obchodów uroczystości 70-lecia szkoły.  

Radni zaznaczyli, że teraz priorytetem i ogromnym kosztem jest naprawa dachu w szkole. 
 
Przewodnicząca KKOSS przypomniała, że przed wakacjami poruszono temat wdrożenia programu 
RESQL w szkole (innowacyjny system wspierający szkoły w rozwiązywaniu problemów przemocy 
rówieśniczej stworzony przy uczestnictwie społeczności szkolnej - uczniów, nauczycieli, 
dyrektorów i rodziców) i zapytała, na jakim szkoła jest etapie. 
Dyrektor A. Hein powiedziała, że trwa wdrażanie  programu. Szkoła chce nim objąć klasy 5-8. Pani 
Dyrektor jest świeżo po szkoleniu. Zapewne w przyszłym tygodniu przeszkolona zostanie Rada 
Pedagogiczna. W szkole należy wyznaczyć osobę, która będzie alokować zgłoszenia do systemu. 
Dzieci są w zgłoszeniach będą anonimowe. 
Pani Dyrektor podkreśliła, że cieszy się, że szkoła jest objęta zakazem używania telefonów 
komórkowych (na grupach messengerowych i forach społecznościowych szerzy się przemoc, a 
hejt internetowy jest trudny do monitowania). Ważne jest stworzenie w szkole takich relacji 
uczeń-nauczyciel, aby uczniowie nie bali się mówić o swoich problemach. 
Trudne sytuacje badane są także w przeprowadzanych na koniec roku szkolnego anonimowych 
ankietach. Szkoła stara się obserwować to, co dzieje się w szkole. Nauczyciele są przygotowywani 
do tej roli i chcą nieść pomoc uczniom. Prężnie działa pedagog szkolny. 
Na pytanie radnej A. Brzozowskiej-Kempf, czemu w szkole drzwi do toalet (przed wejściem do 
WC) są szklane, Pani Dyrektor wyjaśniła, że jakiś czas temu dochodziło do przemocy w toaletach, 
młodsze dzieci bały się tam wchodzić. Szyby to powszechnie stosowana praktyka, która 
mobilizuje uczniów do stosownego zachowania. 
 
V. Wnioski Komisji do budżetu miasta na 2025 rok – propozycje 
 
Przewodnicząca KKOSS poprosiła dyrektorów jednostek miasta o zabranie głosu i omówienie 
potrzeb jednostek. 
 
Dyrektor D. Staszewska przedstawiła potrzeby Przedszkola Miejskiego: 
-  Przy przedszkolu brakuje wiaty na rowery.  
- Potrzebne są środki na zabezpieczenie potrzeb dzieci niepełnosprawnych. Z reguły w 
poprzednich latach w przedszkolu było jedno dziecko niepełnosprawne o potrzebie kształcenia 
specjalnego. Budżet na to dziecko i na pomoce dydaktyczne wynosił 5 tys. zł na cały rok - to zbyt 
mała kwota. Teraz jest czworo dzieci z orzeczeniami i większość z nich w swoich orzeczeniach ma 
wpisaną integrację sensoryczną (SI). W przedszkolu brakuje sali do SI – jest miejsce, salę jednak 
trzeba doposażyć. Ważnym jest też stworzenie kącika wyciszenia w sali do SI, z którego mogłyby 
korzystać m.in. dzieci z Zespołem Aspergera. Dzieci z potrzebami specjalnymi będzie coraz więcej. 
Pani Dyrektor prosi o zwiększenie kwoty budżetowej z 5 tys. do 20 tys. zł na przyszły rok. 
 
Dyrektor D. Skotnicka przedstawiła potrzeby Miejskiej Biblioteki Publicznej: 
- Biblioteka zmaga się ze złą sytuacją kadrową. Niezbędne jest zatrudnienie dodatkowego 
pracownika. Zadania Biblioteki są bardzo szerokie - jest około 1500 czytelników, dziennie do 
biblioteki przychodzi nawet około 150 osób, musi być prowadzona dokumentacja, jest praca z 
księgozbiorem i współpraca międzybiblioteczna, biblioteka czynna jest w soboty, prowadzone są 
spotkania autorskie i Dyskusyjny Klub Książki. Pani Dyrektor z jednym tylko pracownikiem nie jest 
w stanie w pełni realizować wszystkich zadań – już niektóre programy dodatkowe są zawieszone 



(np. Klub pod Mądrym Smokiem). Bez dodatkowego pracownika Biblioteka nie ruszy do przodu. 
- Budynek wymaga remontu. 
- Książki drożeją. 
- Bardzo szybko rośnie liczba osób zainteresowanych kodami do audiobooków. Pani Dyrektor 
szacuje, że w przyszłym roku na kody zostanie wydana kwota 20 tys. zł. 
 
Kierownik E. Żaczkiewicz przedstawiła potrzeby Ośrodka Pomocy Społecznej: 
- Potrzebne jest poprawienie zjazdu do banku żywności (jego wypłaszczenie i poszerzenie). Zjazd 
do magazynu jest bardzo trudny. Żywność jest dostarczana raz w miesiącu, to około tona 
jedzenia.  
- Warto byłoby uprzątnąć zapuszczony teren za Biblioteką, zrobić tam podest, ustawić donice z 
kwiatami, ławki.  Z tego zrewitalizowanego miejsca mogliby korzystać nm.in. członkowie Klubu 
Seniora (np. joga), czytelnicy i inne grupy mieszkańców. 
 
Radna A. Rotfeld-Paczkowska zapytała, czy jest szansa na dofinansowanie obiadów dla dzieci z 
Ośrodka na Dębaku. W tej chwili w szkole jest troje takich dzieci. 
Dyrektor OPS powiedziała, że OPS nie może przyznać pomocy rodzinom z Dębaka. Może mógłby 
powstać jakiś dodatkowy fundusz w Mieście. 
Radna A. Brzozowska-Kempf zasugerowała, aby sprawdzić, czy zostały jakieś środki ze zbiórki na 
ofiary wojny w Ukrainie wpłacane na konto Fundacji Lumen. Warto zapoznać się z rozliczeniem 
zebranych środków. 
Dyrektor Szkoły A. Hein powiedziała, że środki te zostały wydatkowane m.in. na kurs nauki języka 
polskiego dla Ukraińców, dwa razy wysłano dzieci ukraińskie na kolonie, zostało też 
zorganizowane śniadanie w Szkole św. Teresy. Obiecała, że dopyta, czy zostały jakieś wolne 
fundusze. 
Pani Burmistrz stwierdziła, że w pierwszej kolejności należy ustalić, czy rodziny z Dębaka 
potrzebują tego typu pomocy.  
 
Dyrektor M. Płoszaj-Mazurek przedstawił potrzeby CKiIO:  
- Stale są potrzeby infrastrukturalne. W tym roku dzięki Urzędowi Miasta udało się przeprowadzić 
pewne prace remontowe (została wyremontowana sala kinowa na ul. Świerkowej, wkrótce rusza 
remont sali w restauracji, być może ze środków z Polskiego Ładu uda się przeprowadzić remont 
tarasów i schodów w Pałacyku, a może także powiększyć parking). Pałacyk jest w złym stanie i 
trzeba o niego zadbać. 
- Dofinansowania potrzebować będą projekty i wydarzenia planowane na obchody 100-lecia 
Miasta, np.: 

● organizacja II Kongresu Polskich Miast Ogrodów (na I Kongres, który odbył się na 90-lecie 
Miasta, zaproszonych było około 26 miast),  

● proponowane przez Włodka Pawlika wydarzenie multimedialne związane z historią 
miasta, 

● spektakl teatralny inspirowany początkami Podkowy Leśnej, 
● wystawa zdjęć związanych z historią CKiIO, 
● gra miejska o historii miasta, 



● festiwal filmów z Podkową w tle, 
● spotkanie i wystawa dedykowana wybitnym podkowiańskim rodzinom, 
● wydawnictwo albumowe – Stu artystów na 100-lecie Miasta, 
● gadżety (np. białe kapelusze związane z postacią Stanisława Lilpopa) rozdawane na 

poszczególnych imprezach, statuetki, medale, 
● zaprojektowanie logo obchodów, 
● młodzieżowa opera hiphopowa „Podkowa Lilpop”, którą mogliby wystawić uczniowie 

szkoły. 
Proponuje się, aby patronem obchodów 100-lecia Miasta był Stanisław Wilhelm Lilpop jako 
ojciec-założyciel Podkowy Leśnej. Można byłoby także rozważyć przyznanie tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta p. Danielowi Olbrychskiemu – inicjatorką tego pomysłu jest Pani Burmistrz. 
Radni zgłosili, że brakuje gadżetów promocyjnych miasta – np. pocztówek, magnesów, kubków, 
które CKiIO mogłoby sprzedawać. 
 
Dyrektor M. Stecko przedstawiła potrzeby CUW: 
- Konieczność podniesienia pensji nauczycieli i obsługi jednostek oświatowych. 
Dyrektor CUW dodała, że podobno są plany rządowe zlikwidowania w przyszłym roku subwencji 
oświatowej, z której jest płacona większość pensji. Oświata będzie w dochodach samorządów. 
Przewodnicząca KKOSS powiedziała, że nie ma sensu zajmować się niesprawdzonymi, 
dziennikarskimi informacjami, dopóki nie zostaną potwierdzone oficjalnie.  
 
Przewodniczący Rady Rodziców Szkoły Podstawowej zgłosił dwa wnioski: 
- Wniosek o udostępnienie infrastruktury boiska szkolnego uczniom po godzinach pracy szkoły. 
Związane jest to z kosztem zatrudnienia osoby, która by to nadzorowała. Szkoła nie ma na to 
środków. 
Pani Burmistrz powiedziała, że jest świadoma potrzeb mieszkańców w tym zakresie, ale rozumie 
także obawy Pani Dyrektor. Potrzebne są środki na zatrudnienie osoby pilnującej. Ani w szkole, 
ani w Urzędzie nie ma pracowników, którzy mogliby zostać oddelegowani do nadzorowania 
boiska. 
Radny J. Matłacz przypomniał, że rozmowy na ten temat trwają od trzech lat. Potrzeba 
mieszkańców jest wyraźna. Na rozwiązanie tego problemu nie potrzeba dużych środków. 
Dyrektor Szkoły A. Hein powiedziała, że byłby to koszt zatrudnienia osoby na przynajmniej 
dodatkowe pół etatu na okres od około 15 kwietnia do 15 października. Musiałoby to zostać także 
ujęte  w arkuszu organizacji pracy szkoły, który jest przygotowany na każdy rok szkolny. Kolejny 
arkusz będzie przygotowywany na rok szkolny 2025/2026. 
Uczestnicy posiedzenia stwierdzili, że w Mieście mógłby zostać utworzony dodatkowy etat lub 
dwa dla osób, które wykonywałby drobne prace na rzecz różnych jednostek (np. pielęgnacja 
zieleni, sprzątanie terenu – w tym tego przy bibliotece, nadzór nad boiskiem szkolnym). 
- Przygotowanie miejsca parkingowego dla osób niepełnosprawnych dowożących dzieci do szkoły 
(w tej chwili nie ma ani jednego takiego miejsca) lub umożliwienie im wjazdu na teren szkoły.  
Pani Burmistrz potwierdziła, że miejsce parkingowe dla osób niepełnosprawnych przy szkole jest 
potrzebne. Trzeba wypracować jakieś rozwiązanie.  
 



Komisja przystąpiła do sformułowania wniosków Komisji do budżetu miasta na przyszły rok. 
Sformułowano i jednogłośnie przegłosowano (po 5 głosów za) każdy z podanych poniżej 
wniosków: 
 
SZKOŁA  
- wprowadzenie nauki języka francuskiego od klasy 4 (2 godziny tygodniowo) 
 
PRZEDSZKOLE  
- wyposażenie sali do SI 
- wiata na rowery 
 
BIBLIOTEKA 
- dodatkowy etat 
 
OPS 
- zjazd do magazynu banku żywności  
- uporządkowanie terenu 
 
CKiIO 
- wsparcie finansowe organizacji wydarzeń z okazji 100-lecia Miasta Ogrodu Podkowa Leśna 
 
RADA RODZICÓW 
- udostępnienie boiska 
- wjazd dla osoby niepełnosprawnej 
 
KKOSS 
- kontynuacja profilaktyki zdrowotnej mieszkańców 
- warsztaty antyprzemocowe wśród dzieci klas 5-8 

Radna A. Brzozowska-Kempf zgłosiła wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na 
organizację szkoleń i warsztatów dla uczniów klas 4-8 szkoły podstawowej dotyczących 
przeciwdziałania przemocy i hejtowi. 

- zacieśnienie współpracy z miastem partnerskim Piedimonte San Germano 
Radna E. Wolska zgłosiła wniosek o zabezpieczenie środków na zacieśnienie współpracy z 
miastem partnerskim Podkowy Leśnej – Piedimonte San Germano. Do rozważenia są różne 
płaszczyzny takiej współpracy i formy kontaktu w zależności od zainteresowania z drugiej 
strony. Może to być nauka jęz. włoskiego w szkołach, organizowanie wyjazdów edukacyjnych 
czy wymiany kulturowej, zaproszenie przedstawicieli miasta partnerskiego na obchody 100-
lceia Podkowy Leśnej. 

- współpraca z orkiestrą dętą w Milanówku 
Radna E. Wolska zgłosiła wniosek o zabezpieczenie środków na współpracę z Miastem 
Milanówkiem w zakresie występów Milanowskiej Orkiestry Dętej podczas miejskich wydarzeń 
w Podkowie Leśnej. Milanowska Orkiestra Dęta działa przy Milanowskim Centrum Kultury i 
uświetnia występami oficjalne uroczystości w Milanówku, jak również daje samodzielne 
koncerty. W składzie Orkiestry są mieszkańcy Podkowy Leśnej, dlatego warto rozszerzyć zasięg 



jej występów również na nasze miasto – szczególnie na potrzeby jubileuszu. Liczne uroczystości 
zyskałyby muzyczną oprawę, a dodatkowo w ramach obchodów 100-lecia mógłby zostać 
zorganizowany duży koncert jako samodzielne wydarzenie. 

 
VI. Sprawy różne 
 
Żadnych spraw w tym punkcie nie zgłoszono. 
 
VII. Zamknięcie posiedzenia 
 
Wobec braku innych tematów o godz. 20.56 Przewodnicząca KKOSS zamknęła posiedzenie 
Komisji. 
 
 
 
Protokół sporządziła Beata Krupa 
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